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Emne: Referat 

Mødedato 
4. juni 2025 

Mødelokale 
Mødelokale M1 

Mødetidspunkt kl. 
18.00 

Sluttidspunkt kl.  
20.00 

Deltagere 

Forældrevalgte: Célia Le Gouil, Pia Gasberg, Peter Simonsen, Ruby Hjort, Rasmus 
Hartvigsen, Susan Petersen, René Krogh  
Eleverep: Adam Farah 9.B (formand elevrådet) og Marta Mühlemann 9.A (næstformand 
elevrådet) 
Medarbejdere: Yuki Winther, Henry Hansen 
Ledelse: Jesper Bruselius, Lone Villemoes 
 

Afbud: Peter, Ruby, Adam, Marta, Rasmus, Célia 
 
 

Referent 
Jesper Bruselius 

Journalnr. 
17.01.01-G01-1-24 

 
 

1. Godkendelse af dagsorden (2 min) 
Punkt 6 og 7 udsat, jf. nedenfor 
 

2. Nyt fra (15 min) 
- Formand / næstformand. Intet 
- Ledelse. Vi har ansat pædagogfaglig leder Jacob Vase. Vi har desuden 

ansat en ny sekretær efter Anne, som stoppede i maj. Translokation 
onsdag d. 25 juni. 

- Elever. Vi spiste pizza´ til den årlige afslutning, hvor der også var fine 
korte taler. 

- Forældrene. Intet. 
- Medarbejdere. Vi mærker at skoleåret går på hæld, ture ud af huset. 
- Vandrørene. Intet. 

 
 

3. Evaluering af transport-kampagne (15 min) 
Fremragende kampagne og super god video. Eleverne er gået meget op i det 
og har brugt frikvarterer på at planlægge ”at komme i skole på en sjov 
måde”. Det var årgangene under 7.årg, der var mest aktive. Vi har set langt 
flere børn gå og cykle og der har stået flere cykler i parkeringen end 
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tidligere. Kørsel med bil er steget igen, men vi ser pt. flere børn end tidligere 
der cykler. Kampagnen har skabt meget positiv omtale. 
Kampagnen gik meget fint og vil gentage til næste skoleår. 
 
Skolebestyrelsen vil i det nye år drøftet eventuelle tiltag for at forbedre 
trafiksituationen. 
 

4. Evaluering af markedsdagen (15 min) 
En rigtig god dag. Det betyder noget for børnene, at deres forældre bidrager. 
Det er en forældredrevet markedsdag. De små klassers forældre var meget 
engagerede.  
Vi kan overveje, om vi skal invitere idrætsforeninger og andre i nærområdet 
med. Lokalsamfundet vil sikkert gerne bidrage. 
Skolebestyrelsen tager det op og vil nedsætte en arbejdsgruppe. 
 
Næste skoleår afholdes markedsdagen lørdag d. 13. juni, princippet er ”…14 
dage før skolernes ferie”. 
 

5. Skoleplan 2025 – 26 (20 min) 
Kommende skoleårs skoleplan for Søndermarksskolen gennemgås. 
Herunder orientering om nye tiltag: karakterer i 6. – 7. klasse, 
skemastruktur, nye valgfag, F&F. 
 
Skolens leder gik skoleplanen kort igennem. Derefter blev de andre emner 
drøftet. 
 
 

6. Princip for orden og trivsel (22 min) (Bilag) Udsat 
På seneste bestyrelsesmøde vedtog bestyrelsen et revideret princip for 
orden og trivsel. Princippet er siden gennemgået i personalegruppen, som 
beder bestyrelsen tage stilling til følgende kommentarer: 
 
”Vi er ikke enige i at alle ordensregler skal gælde for alle klassetrin. 
Vi mener det er “overkill” at skulle låse alt inde. Vi oplever ikke på årgangen, at der er 
behov for ydre styring i den sammenhæng. Vi mener heller ikke vi skal bruge tid på at 
låse inde og lukke ud mellem timer, og lokaleskift. 
Vi mener, det er en forældreopgave at styre deres børns adgang til smartwatches. Det 
er vores oplevelse at udskolingen har taget godt imod rammerne ifht. skræmfrie pauser” 
  
”Vi syntes,  det giver mening at inddrage smartwatches, især pga. deres evne til at 
optage lyd/billeder”. 
  
”Vi vil desuden gerne også have op til drøftelse en politik om air-pods, som mange 
elever går rundt med i ørerne hele dagen” 
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7. Forslag om muligheden for gratis hygiejnebind på elevtoiletterne (15 min) 
Udsat 
Der er stillet forslag om adgang til gratis hygiejnebind på toiletterne. Vi 
drøfter mulighederne, orienterer om hvordan dette håndteres i dag og tager 
stilling.  
 

8. Bestyrelsens beretning (10 min) 
Noter fra mødet den 29/4 

 
• Trafik ved skolen, overvejelse om Hjertezone. Peter. 

• Talt om antimobbestrategi. Pia 

• Der er søgt fonde til legeplads ved Spiren, ingen dog bevilget. Rene 

• Ny tradition er født – kampagne for at transportere sig selv i skole. Susan. 

• Personalets dag i oktober. Fejring og rundstykker til medarbejderne. Susan. 

• Bestyrelsen på kursus i bestyrelsesarbejdet i oktober. Rene. 

• Fulgt med i byggeri af ny udskolingsafdeling. Pia 

• Revideret princip for ordensregler – devicefri skole. Pia. 

• Markedsdag. Pia 

Beretningen vil blive vist til første forældremøde via et oplæg på slides. Pia 
vil gerne tage imod noterne og lave det fælles oplæg. 
Inden sommerferien, vil Pia gerne modtage noterne. 
 
 

 
 


